

2. *Recommends* that the Administering Authority continue to take steps to encourage the suppression of the abuse of marriage customs which offends against modern sentiment in these matters.

519th meeting,  
18 March 1954.

**933 (XIII). Petition from Mr. Nicolas Esso (T/PET.5/162)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Nicolas Esso concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/162, T/OBS.5/10, T/L.414),

1. *Notes* the statement of the Administering Authority that concessions in respect of three plots of land claimed by the petitioner were granted in accordance with the regular procedure;

2. *Requests* the Administering Authority to investigate further the other land complaints raised by the petitioner and to report to the Trusteeship Council at its fourteenth session.

519th meeting,  
18 March 1954.

**934 (XIII). Petition from Mr. Lucas Nana (T/PET.5/163 and Add.1)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Lucas Nana concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/163, and Add.1, T/OBS.5/10, T/L.412),

1. *Notes* that the petitioner was awarded 400,000 francs damages by the Court of Appeal at Yaoundé on 20 May 1953;

2. *Draws the attention* of the petitioner to the statement of the special representative that if the damages are not paid it is open to the petitioner to apply to the court for the execution of the judgment;

3. *Draws further the attention* of the petitioner to the fact that it is open to him, under existing laws and regulations, to seek indemnities from the Administration by submitting his case to the Conseil du contentieux administratif.

519th meeting,  
18 March 1954.

**935 (XIII). Petition from Mr. Siméon Kamgang (T/PET.5/164)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Siméon Kamgang concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/164, T/OBS.5/10, T/L.413),

2. *Recommande* à l'Autorité administrante de continuer à prendre des mesures propres à réprimer les abus auxquels donnent lieu les coutumes matrimoniales qui répugnent à la conception moderne du mariage.

519ème séance,  
le 18 mars 1954.

**933 (XIII). Pétition de M. Nicolas Esso (T/PET.5/162)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Nicolas Esso concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/162, T/OBS.5/10, T/L.414),

1. *Prend acte* de la déclaration de l'Autorité administrante, selon laquelle les trois parcelles dont il prétend être propriétaire ont fait l'objet de concessions dans les formes réglementaires;

2. *Invite* l'Autorité administrante à examiner plus avant les autres griefs du pétitionnaire touchant des terres et à rendre compte au Conseil lors de sa quatorzième session.

519ème séance,  
le 18 mars 1954.

**934 (XIII). Pétition de M. Lucas Nana (T/PET.5/163 et Add.1)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Lucas Nana concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/163 et Add.1, T/OBS.5/10, T/L.412),

1. *Constate* que la Cour d'appel de Yaoundé a accordé 400.000 francs de dommages-intérêts au pétitionnaire le 20 mai 1953;

2. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur la déclaration du représentant spécial d'où il ressort que, si les dommages-intérêts ne sont pas versés, il lui est loisible de s'adresser au tribunal pour obtenir exécution du jugement;

3. *Attire en outre l'attention* du pétitionnaire sur le fait qu'il lui est possible, conformément aux lois et règlements en vigueur, de s'adresser au Conseil du contentieux administratif du Territoire pour demander le versement de dommages-intérêts par l'Administration.

519ème séance,  
le 18 mars 1954.

**935 (XIII). Pétition de M. Siméon Kamgang (T/PET.5/164)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Siméon Kamgang concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.5/164, T/OBS.5/10, T/L.413),